^{总第 257 期} 2 0 1 7 **6**

2017年12月10日出版



全国中文核心期刊

主 编 杨 光副 主 编 张宏明常务副主编 安泰英

编辑委员会

王刘李李安余张周姚贺唐舒 刘李李春建倩 大文志运 刘李李春建倩 大文志运 中伟绍新 宏永桂 民

「俄罗斯」瓦西列夫

编辑部主任 安春英副 主 任 詹世明

执行编辑 詹世明

目 录

・热点透视・

3 阿富汗安全治理:是否可以摆脱困境?

王 凤

23 非盟地区治理:非洲相互审查机制探微

梁益坚

・主题讨论・

非传统安全视阈下的非洲发展问题

50 索马里难民治理的困局及出路

毕健康 陈丽蓉

72 几内亚湾海盗问题及其治理 曹峰毓

95 南非参与南极事务的利益关切与政策选择

赵宁宁

・研究论坛・

114 境外工业园建设与中阿产能合作 刘 冬

[137] 沙特阿拉伯的工业化与中沙产能合作 陈 沫

[159] 《西亚非洲》2017年总目录 冯基华

WEST ASIA AND AFRICA

December 2017

Published by Institute of West Asian & African Studies, Chinese Academy of Social Sciences Add: 3 Zhang Zizhong Lu, Beijing 100007, China

E – mail: waaa@ cass. org. cn Website: http://www.xyfzqk.org/

$C \cdot O \cdot N \cdot T \cdot E \cdot N \cdot T \cdot S$

IN FOCUS

- The Security Governance in Afghanistan: Can Afghanistan Extricate

 Itself from Security Dilemma?

 Wang Feng
- 23 African Union's Regional Governance: A Study on the African Peer

 Review Mechanism

 Liang Yijian

SPECIAL ISSUE

Africa's Development Issues from the Perspective of Non – traditional Security

- 50 The Difficulty with Somalia's Refugee Governance and Way Out

 Bi Jiankang & Chen Lirong
- 72 An Analysis of the Piracy in the Gulf of Guinea and Its Governance

Cao Fengyu

95 South Africa's Antarctic Affairs Participation: Interest Concerns and
Policy Selection Zhao Ningning

ACADEMIC FORUM

- Promoting China Arab Capacity Cooperation through Building Overseas
 Industrial Parks
 Liu Dong
- Saudi Arabia's Industrialization and Capacity Cooperation with China

 $Chen\ Mo$

159 General Catalogue in 2017 for West and Asian and Africa Feng Jihua